
15. april 2010

I  medfør  af  §  36  stk.  1  i  Forretningsorden  for  Inatsisartut  fremsætter  jeg  følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut:

Agter Naalakkersuisut at hæve kvoten op for narhvaler under henvisning til nye 
fremkomne tællinger?
(Medlem af Inatsisartut Isak Hammond, Inuit Ataqatigiit)

Begrundelse

Det blev fornylig i pressen bekendtgjort, at biologerne i Canada, USA og Grønland, ved 

anvendelse af nye metoder til optælling, har konstateret, at der med sikkerhed er dobbelt 

så mange narhvaler i farvandet mellem Canada og Grønland, som hidtil antaget.

Derfor vil det ikke være på sin plads ikke at ændre på den nuværende kvote. Grundlaget 

for  den  nuværende  kvote  er  blevet  væsentlig  ændret,  og  der  må  foretages  en  ny 

vurdering.

Det konstaterede antal af narhvaler gør bekymring omkring fødecyklussen. Efter sigende 

er hellefisken en god føde for narhvalen, og det konstaterede antal af narhvaler kan lyde 

advarende.  I  forhold  til  tidligere,  viser  biologernes  konstatering,  at  farvandet  mellem 

Canada og Grønland er rigt med narhvaler.

Jeg ønsker mit spørgsmål besvaret indenfor 10 arbejdsdage.


